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Nr 141
Av herr Johansson i Södertälje m. fl., angående statsbidrag till 

handelsgymnasier.

(Lika lydande med motion nr 98 i Första kammaren)

Av våra nuvarande handelsgymnasier, 30 st., har följande sex ännu ej er
hållit statsbidrag men har av överstyrelsen för yrkesutbildning föreslagits 
få sådant från och med budgetåret 1962/63. (Siffrorna bredvid anger be
fintliga intagningsavdelningar.)

Lund ........................................................  1
Motala ........................................................ 1
Skövde ........................................................  2
Sundbyberg ........................................... 1
Södertälje ...............................................  2
Östersund ...............................................  2

De statsunderstödda handelsgymnasierna har nu ett statsbidrag på 78 % 
av kostnaderna enligt de för rektor och lärare vid gymnasiet gällande av- 
löningsbestämmelserna.

Som en av de angelägnaste uppgifterna inom gymnasieplaneringen fram
står numera en omfördelning av gymnasieeleverna från allmänt gymnasium 
till fackgymnasium. Man har uppställt målet 60 % till allmänt gymnasium 
och 40 % till fackgymnasium.

På grund av lärarbrist på den tekniska sidan och av kostnadsskäl måste 
utvidgningen av de tekniska gymnasierna för kommande budgetår begrän
sas mycket starkt. För handelsgymnasierna beräknar däremot departe
mentschefen enligt 1962 års statsverksproposition, att ett 30-tal nya intag
ningsavdelningar skall inrättas läsåret 1962/63.

Den väntade utvidgningen av handelsgymnasierna måste för att elev
rekryteringen skall bli jämn fördelas över hela landet. De ovan nämnda 
sex gymnasierna utan statsbidrag kommer enligt planerna att anmodas 
utvidga. Dessutom måste några städer animeras att starta nytt handels- 
gymnasium. Samtliga aktuella kommuner har statliga allmänna gymnasier, 
för vilka de kommunala kostnaderna, om nybyggnader ej erfordras, jäm
fört med de icke statsbidragsberättigade gymnasierna är avsevärt mindre. 
För de berörda kommunerna faller det sig oftast naturligare att tillfreds
ställa ungdomens studielust genom att utvidga det statliga, allmänna läro-
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verket. Kommunernas representanter anser även, att om man från centralt 
håll önskar att eleverna skall omfördelas, så att de skall studera i ett kom
munalt handelsgymnasium i stället för i det statliga läroverket, så skall 
staden redan från början bära sin del av kostnaden.

Med hänvisning till ovanstående hemställes,
att riksdagen måtte besluta att i skrivelse till Kungl. Maj :t 

begära, att de handelsgymnasier som tidigare icke erhållit 
statsbidrag må komma i åtnjutande av sådant bidrag från 
och med läsåret 1963/64.

Stockholm den 24 januari 1962

Carl-Erik Johansson 
i Södertälje

Oscar Franzén Birger Nilsson Lisa Johansson
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